
PROTOKÓŁ NR XXXIX/2018 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 23 maja 2018 r. 

W sesji wzięli udział: 

1.  13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
2.  Wójt Gminy – Iwona Warkocka 
3.  Pomoc Administracyjna – Karol Żukowski 
4.  Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 
5.  Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 
6.  Mecenas – Jarosław Mielnik 
7.  Radny Rady Powiatu – Grzegorz Grabowski  
8.  Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – Maria Janusz 
9.  Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 
10.  Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – Anna Kurzawa-Gerczak 
11.  Główna księgowa Gminnego Ośrodka Kultury – Małgorzata Staszewska 
12.  Kierownik Referatu Projektów i Inwestycji – Marta Łomża-Duszny 

Radni nieobecni: Roman Cech, marian Batóg 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na dofinansowanie 
inwestycji służących ochronie środowiska poprzez budowę przydomowych oczyszczalni 
ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska w roku budżetowym 2018, 

b) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska, 

c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Dębnica 
Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2017 rok, 

d) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy w 2017 roku, 

e) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy 
Kaszubskiej za 2017 rok, 

f) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok. 

3. Przyjęcie Planu zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.  

4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 

b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

c) Komisji Rewizyjnej. 



6. Interpelacje Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

9. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na 
dofinansowanie inwestycji służących ochronie środowiska poprzez budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Dębnica Kaszubska w roku 
budżetowym 2018, 

b) rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska, 

c) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Dębnica 
Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2017 rok, 

d) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy w 2017 roku, 

e) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy 
Kaszubskiej za 2017 rok, 

f) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok, 

g) ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych. 

3. Przyjęcie Planu zbywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.  

4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał. 

5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 

b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

c) Komisji Rewizyjnej. 

6. Interpelacje Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

9. Zamknięcie obrad. 
 
Przebieg sesji: 

Ad. 1 

a)  



 XXXIX Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof Badowski. Otwarcia 
dokonał o godzinie 10:32 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 
Przewodniczący Rady przywitał Panią Wójt, pracowników Urzędu, przybyłych kierowników 
jednostek, Radnego Rady Powiatu oraz Sołtysów i Radnych. Na podstawie listy obecności 
stwierdził nieobecność dwóch Radnych i ogłosił, że obrady są prawomocne. 

 
b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma 

jakieś wnioski o zmianę porządku obrad?  
Sekretarz R. Krawczyk zawnioskował o rozszerzenie porządku obrad i dodanie po ppkt f ppkt g 
z projektem uchwały w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych. 
Poinformował, że uchwała zawierała błędny zapis o wejściu w życie, gdyż nie ma konieczności 
publikowania jej w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś 
wnioski o zmianę porządku obrad? W związku z brakiem zgłoszeń poinformował, że uchwała 
zostaje dodana po uchwale w sprawie zmian w budżecie gminy, jako ppkt „g)”, po czym 
przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie 
w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady 
oznajmił, że protokół został przyjęty bez zmian i obowiązuje wersja przesłana do Radnych. 

Ad. 2  
a)   

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Dębnica Kaszubska na dofinansowanie 
inwestycji służących ochronie środowiska poprzez budowę przydomowych oczyszczalni ścieków 
na terenie Gminy Dębnica Kaszubska w roku budżetowym 2018/stanowiący załącznik nr 1 do 
protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię 
pozytywną pośród 11 obecnych Radnych na głosowaniu. Przewodniczący Rady zwrócił się 
z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 
W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały.  

Uchwała otrzymała nr XXXIX/317/2018 i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 2 do 
protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię 
pozytywną spośród 11 obecnych Radnych na głosowaniu. Sentencją uchwały jest uznanie jej za 
niezasadną. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 
Radny P. Paczesny poinformował, że oczekuje wydania decyzji odmownej o udostępnienie 
informacji publicznej z uzasadnieniem. Zgodnie z ustawą należy wydać decyzję.  



Mecenas J. Mielnik poinformował, że decyzja jest wtedy, kiedy odmawiamy udzielenia danych 
objętych informacją publiczną i te dane posiadamy, w tym przypadku gdy wniosek nie podległa 
rozpatrzeniu w trybie ustawy o dostępie do informacji publicznej, nie jest w tym trybie 
rozpatrywany, dlatego nie będzie decyzji o odmowie udostępnienia informacji. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że urząd w piśmie powołał się na wyrok sądu, który jednoznacznie 
określa, że nagranie w pełni odzwierciedlające przebieg obrad jest informacją publiczną. Jeżeli jest 
to schemat do sporządzenia protokołu, to zgadza się z tym, że nie jest to informacja publiczna. 
Tu jest nagranie od a do z, słowo w słowo, ma opinię przeciwstawną. Nie wie dlaczego urząd się 
upiera. Ukrywane jest coś, co jest oczywiste, każdy mógł wejść na komisje i posłuchać. Radny 
będzie upierać się przy tym, aby wszystko było zgodne z ustawą, aby można było odwołać się. 
Mecenas J. Mielnik poinformował, że Radny odwołał się do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego od pisma, które dostał. Gdyby było to odwołanie to SKO merytorycznie 
musiałoby rozpatrzyć sprawę. Piłeczka jest po stronie Pana Radnego. Komisje czy rada nie 
rozstrzyga kwestii czy coś jest informacją publiczną lub też nie.  
Sekretarz R. Krawczyk dodał, że normalny tryb postępowania jest taki, że w przypadku 
opieszałości uprawniony ma prawo złożyć ponaglenie do organu wyższego stopnia. W tej sprawie 
Pan Radny złożył pismo, które zostało skierowane do SKO. Jednakże, że zostało one 
zatytułowane „skarga”, to SKO zwróciło się o sprecyzowanie w jaki sposób ma być 
rozpatrywane, czy jako skarga, czy może jako ponaglenie. Jako, że Pan odpowiedział, że ma to 
być rozpatrywane w trybie skargi, zgodnie z KPA pismo to trafiło do rady gminy. Stąd przedmiot 
dzisiejszej uchwały. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że dla Niego sprawa nadal nie jest rozstrzygnięta. Będzie dochodził 
do tego, aby nagranie zostało udostępnione.  
Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że odbyło się spotkanie w celu odsłuchania nagrania. 
Nie było rozbieżności z tym co zawierał protokół. 
Mecenas J. Mielnik oznajmił, że przedmiotem skargi nie była informacja publiczna, bądź sposób 
odpowiedzi czy też ustalenia co tą informacją publiczną jest lub nie jest. Przedmiotem skargi były 
czynności wójta np. opieszałość, niepodjęcie działań. To jest przedmiot postepowania rady.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa chciałby zabrać 
głos, ma jeszcze jakieś pytania? Wobec braku pytań przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /11 za, 0 przeciw, 

2 wstrzymujące się.  

Uchwała otrzymała nr XXXIX/318/2018 i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Dębnica Kaszubska 
z wykonania budżetu gminy za 2017 rok /stanowiący załącznik nr 3 do protokołu/ był 
omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji, po czym zwrócił się z pytaniem czy 
uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej będzie przytaczana? 
Skarbnik M. Malinowski poinformował, że opinia RIO zostanie przytoczona przy uchwale 
w sprawie udzielenia absolutorium. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
uwagi lub pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 

1 wstrzymujący się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały 

z jednym głosem wstrzymującym się.  

Uchwała otrzymała nr XXXIX/319/2018 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 



d)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy w 2017 roku /stanowiący 
załącznik nr 4 do protokołu/ nie był opiniowany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji. 
Przewodniczący Rady przekazał głos Panu Skarbnikowi w celu zapoznania z opinią Regionalnej 
Izby Obrachunkowej. 
Skarbnik M. Malinowski zapoznał zebranych z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Gdańsku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
/stanowiącą załącznik nr 5 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy informacja o stanie mienia 
również zostanie odczytana? 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że informacja ta stanowi załącznik do uchwały i została już 
Radnym przekazana w marcu. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
uwagi lub pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 

1 wstrzymujący się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały 

z jednym głosem wstrzymującym się. 

Uchwała otrzymała nr XXXIX/320/2018 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

e)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej za 
2017 rok /stanowiący załącznik nr 6 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym 
posiedzeniu wszystkich komisji, na którym była obecna Pani Dyrektor wraz z Panią księgową 
i uzyskał opinię pozytywną spośród 10 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady 
zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi lub pytania do projektu 
uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /12 za, 0 przeciw, 

1 wstrzymujący się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały 

z jednym głosem wstrzymującym się.  

Uchwała otrzymała nr XXXIX/321/2018 i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

f)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok /stanowiący załącznik nr 7 do protokołu/ 
był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 
10 obecnych Radnych na posiedzeniu.  
Skarbnik M. Malinowski poinformował, że zaszły dwie zmiany w stosunku do prezentowanego 
projektu na komisjach wspólnych, ze względu na to, iż uzyskano dotację na drogę w Skarszowie 
Górnym. Poprzednio zaplanowaliśmy na nią 38 tys. zł, jednak dofinansowanie zostało 
przydzielone w kwocie niższej niż się wnioskowało, a koszt remontu rozkłada się 50/50. Kwota 
została dodana po stronie dochodów i wydatków. Jednocześnie dokładamy do inwestycji ponad 
37 tys. zł.  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy droga zostanie wykonana w innej technologii? 
Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że nie. Gmina wnioskowała o dofinansowanie w określonej 
kwocie, ale nigdy nie dostaje się tyle ile by się chciało. Gmina otrzymała dofinansowanie 
w mniejszej kwocie, dlatego dokłada się z własnego budżetu. Z uwagi na otrzymanie mniejszego 



dofinansowania jest potrzeba dołożenia środków na inwestycję z własnego budżetu. Sołectwo 
prawie cały swój fundusz przeznaczyło na drogę. 
Skarbnik M. Malinowski poinformował, że doszła kwota 13983 zł dotacji dla projektu ,,Dębnicka 
akademia lokalnych liderów”. Jest to szkolenie sołtysów, bez udziału środków gminnych. W tym 
projekcie zapewnia się tylko wkład rzeczowy. Kwotę wprowadza się po stronie dochodów 
i wydatków. 
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem na co przeznaczona będzie kwota dotacji w wysokości 
300 zł? 
Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że jest to uzupełnienie dotacji. Ośrodek Pomocy 
Społecznej wystąpił o kwotę i ona została im przyznana. Datacja ta jest związana z projektem 
,,Nowa szansa”. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi lub 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały 

z jednym głosem wstrzymującym się.  

Uchwała otrzymała nr XXXIX/322/2018 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

g)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych /stanowiący załącznik nr 8 do 
protokołu/ nie był omawiany. 
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że  treść uchwały odpowiada treści uchwały podjętej na 
ostatniej sesji, zmienia się tylko zapis wejścia w życie uchwały. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi lub 
pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania.  

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził podjęcie uchwały 

z jednym głosem wstrzymującym się.  

Uchwała otrzymała nr XXXIX/323/2018 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do Planu zbywania 

i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiącego załącznik nr  16 
do protokołu/, który był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, 10 radnych zaopiniowało 
plan pozytywnie. Poinformował także, że otrzymano pismo od mieszkańców /stanowiące 
załącznik nr 17 do protokołu/ dotyczące działki 155 w obrębie Brzeziniec, które przytoczył, po 
czym otworzył dyskusję. 
Radny M. Olech poinformował, że z tego co się orientuje, to sołectwo ma już działkę gminną, na 
której może prowadzić różne prace sołeckie.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że w sołectwie jest działka, na której są zbiorniki wodne, 
oprócz tego miejsca jest działka w Brzezińcu. Dostępne działki zostały pokazane na mapie. 
Działki te mają zbiorniki wodne, do budowy świetlicy są ciężkie, ale pytanie jest czy w każdej 
miejscowości musi być świetlica. Zostały także wyświetlone zdjęcia działki przeznaczonej do 
sprzedaży, którą chcą wycofać mieszkańcy. Działka ta przy planowanym podziale może zostać 
rozbita na 4 inne działki, znajduje się ona w bezpośrednim sąsiedztwie wyremontowanej drogi 
powiatowej. Mieszkańcy miast szukają takich miejsc do osiedlenia się, teren ten jest atrakcyjny.  
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem jakie są przewidywane zyski ze sprzedaży działek?  



Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że około 150-200 tys. zł. 
Pani Wójt I. Warkocka przytoczyła liczbę mieszkańców w Borzęcinku i Borzęcinie, która wynosi 
odpowiednio 35, 54. Natomiast dzieci w rocznikach 2010-2018 w Borzęcinku jest sześcioro, a w 
Brzezińcu piętnaścioro.  
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy jedyną działką, którą można zagospodarować jest 
działka 155?  
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że na jednej i drugiej działce trzeba ponieść znaczne 
nakłady finansowe. Jeżeli mowa o dużej zabudowie to tak, jest to jedyna działka nadająca się do 
zagospodarowania. 
Pan K. Żukowski oznajmił, że w Borzęcinku z projektu SITR-u gdzie zostało wykonane małe 
zagospodarowania. Na obu działkach jest zagospodarowanie.  
Pani Wójt I. Warkocka Działka we wsi może zostać dodatkowo powiększona o fragment drogi, 
który jest terenem do utwardzenia i wykorzystania. Nakład prac aby zagospodarować obie działki 
jest taki sam. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem ile wynosi odległość od drogi do 
działki we wsi? A ile wynosi odległość do działki wnioskowanej o wyłączenie z planu? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że do działki we wsi jest 150m, do wnioskowanej działki 
500m. 
Radna W. Masłyk poinformowała, że zdanie mieszkańców było przedstawiane na komisjach 
wspólnych, mieszkańcy podkreślają chęć budowy świetlicy w miejscowości. Na dzień dzisiejszy 
chodzi aby działka przy drodze, która jest dostępna dla obu miejscowości, była na cele sołectwa. 
Wielu mieszkańców i turystów zatrzymuje się w okolicy. Projekt z SITR-u jest umiejscowiony na 
działce we wsi, jednak nikt tam nie chodzi, jest pozarastane. W roku ubiegłym było koszone, ale 
ludzie nie odwiedzali tego miejsca mimo oznakowania. Od lat mieszkańcy starają się 
o zachowanie tej działki na cele sołectwa. Lokalizacja działki jest rewelacyjna. Można tam 
zorganizować miejsce na grilla, ławeczki. Nakłady trzeba będzie ponieść duże, ale wszystkie 
projekty rozbijane są na małe części. Brakuje jednego miejsca dla mieszkańców. Kawałek placu 
zabaw jest przy dziurze w Borzęcinku. Tamta lokalizacja była pomyłką. Drugi plac zabaw miał 
być postawiony w innym miejscu. Doszło do współpracy z Nadleśnictwem Leśny Dwór, 
udostępnili działkę przy „bocianim gnieździe”. Gdy chcieliśmy przenieść plac zabaw, trzeba było 
poczekać do końca trwałości projektu. Mieszkańcom chodzi o scentralizowanie wszystkiego na 
jednej działce. 
Radny Rady Powiatu G. Grabowski wyraził zdanie, iż według Niego powinno wysłuchać się 
głosu mieszkańców i działkę należy utrzymać. Dziewiętnaście podpisów mieszkańców pod 
wnioskiem coś znaczy. Zawsze, gdy nie wyjdzie forma zagospodarowania, można ją wykorzystać 
na inne cele. 
Mieszkanka poinformowała, że działka za przystankiem należy do gminy. Jest ona w centrum wsi. 
Można sprzedać tą działkę, a dla sołectwa pozostawić działkę 155.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o przedstawienie działki za przystankiem na 
mapie.  
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że jedyną działką gminną jest działka wskazana 
poprzednio na mapie, z możliwością przyłączenia drogi do niej. Działka za przystankiem nie 
należy do gminy. Pani Wójt przedstawiła na mapie wykaz gruntów należących do gminy. 
Mieszkanka poinformowała, że działka gminna proponowana do zagospodarowania jest 
zbiornikiem retencyjnym. Po zimach zbierają się w niej wody, a mieszkańcy są podtapiani.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy w zeszłym roku mieszkańcy także 
zostali podtopieni? 
Mieszkanka potwierdziła.  
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że patrząc na mapie z wykazem własności w miejscowości 
Borzęcinko są dwie działki z możliwością zagospodarowania.  



Pani Wójt I. Warkocka dodała, że w Brzezińcu jest więcej mieszkańców i więcej dzieci, tam 
można by było postawić infrastrukturę.  
Mieszkanka oznajmiła, że droga do Brzezińca jest fatalna. Jechała nią ostatnio i ciężko było się po 
niej poruszać. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że droga ta służy mieszkańcom. Została ona 
wyremontowana przez Zarząd Dróg Powiatowych. Rezerwa gruntów w sołectwie jest spora.  
Radna W. Masłyk oznajmiła, że wszystko jest rozbite, a mieszkańcy chcieliby aby wszystko było 
scentralizowane. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że był plan centralizacji działań przy 
przedszkolu w Borzęcinie. Stowarzyszenie nie podjęło się realizacji. Tamta oferta była pod kątem 
centralizacji.  
Radna W. Masłyk oznajmiła, że projekt z SITR-u był przekierowany do innego miejsca. Nie 
może odpowiadać za cały zarząd. Stało się jak się stało, ludzie liczą na powodzenie centralizacji.  
Mieszkanka oznajmiała, że należy nawiązać dialog społeczny z mieszkańcami, aby mogli się 
wypowiedzieć jak to wygląda w praktyce. 
Pani Wójt I. Warkocka zwróciła się z pytaniem do mieszkanki jaki jest pomysł na tą pół 
hektarową działkę? 
Mieszkanka odpowiedziała, że mieszkańcy chcieliby postawić plac zabaw. Następuje rozwój 
miejscowości, nowe domy powstają.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że w miejscowości jest sześcioro dzieci, gmina też patrzy na 
swój rozwój. Mieszkańców nie przybywa. Sprzedaż nieruchomości może okazać się niezłą 
inwestycją.  
Mieszkanka oznajmiła, że działki są podmokłe, więc nic na nich nie powstanie.  
Radny M. Olech oznajmił, że nie ma terenu, którego nie można by było wymienić, odwodnić. On 
sam przy budowie hali napotkał na warstwę torfową, którą musiał zastąpić innym materiałem. 
Kolejnym aspektem jest liczba osób zamieszkujących miejscowości. W Brzezińcu jest więcej 
dzieci, tam bardziej potrzebny jest plac zabaw, w pobliżu jest oczko wodne. Kolejnym aspektem 
są sprawy finansowe gminy. Działka może zostać podzielona i sprzedana za atrakcyjne pieniądze, 
a wokół są tereny, które można zagospodarować. Musimy zamknąć rok odpowiednią sprzedażą, 
aby nie spotkać się z informacją, że plan nie został wykonany. Działkę bliżej Borzęcinka można 
odwodnić wysuszyć i zagospodarować.  
Radny P. Paczesny oznajmił, że wszystkie argumenty są ważne, jednak bardzo ważnym 
argumentem jest stanowisko mieszkańców. Odwadnianie terenów jest wbrew ochronie przyrody. 
Tereny od długich lat są podmokłe, żyją tam określone gatunki. Niejednokrotnie podejmowano 
decyzje bez wsłuchania się w głos mieszkańców. Można zrobić spotkanie z mieszkańcami 
i omówić temat, a na chwilę obecną wstrzymać się ze zbyciem działki. Bez jej sprzedaży gmina 
też przetrwa. Mieszkańcy też mogą zweryfikować swoją decyzję. 
Radna W. Masłyk poinformowała, że już wcześniej były plany aby zagospodarować tą działkę. 
Do projektu została użyczona działka znana jako bocianie gniazdo. Mieszkańcy zastanawiali się, 
czy nie poprosić o wydzielenie części działki z tej nieruchomości. Niestety jest to teren leśny. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że można zaproponować zamianę działek z nadleśnictwem. Jest 
tylko część działki wyznaczone na działalność leśniczówki.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że można próbować zamienić się z Nadleśnictwem.  
Pan K. Żukowski oznajmił, że być może mieszkańcy nie zdecydowali się na budowę 
zagospodarowania na działce 155 gdyż jest oddalona od miejscowości. Teraz działka jest bardzo 
zarośnięta, są duże drzewa. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zauważył, że komunikacja do tej działki jest utrudniona 
dla osób starszych, dla dzieci. Warto zainteresować się zamianą działki. Zaproponował 
zorganizowanie wyjazdowego spotkania Komisji Infrastruktury i Budżetu na nieruchomości. 
Teraz zza biurka ciężko podjąć jest jakąś decyzję. Gdy pojedzie się w teren można sprawdzić 
każdą działkę. Jest wniosek mieszkańców, dlatego należy się nad nim pochylić. Drugą sprawą jest, 



że ta działka jako miejsce na zagospodarowanie terenu Radnego nie przekonuje, jest zbyt duża 
odległość, a plac zabaw czy ognisko w pobliżu lasu nie jest odpowiednie. O zamianie 
z Nadleśnictwem można rozmawiać. Po ilości mieszkańców i dzieci w miejscowości Brzeziniec 
widać możliwość rozwoju, w Borzęcinku jest o to ciężko. Działce ze zbiornikiem retencyjnym 
należy się przyjrzeć. Pół hektarowa działka budżetu nie uratuje. Obecnie Radni stoją przed 
wielkim dylematem z ul. ks. Antoniego Kani, gdzie pieniędzy brakuje. W każdej miejscowości 
znajdą się działki, o które mieszkańcy będą zabiegać, a działka 155 od wielu lat nie jest 
użytkowana. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że jest jasność tematu. Zaproponował, żeby 
przegłosować plan z działką, ale będzie się pamiętało, że co do tej działki decyzje jeszcze 
zapadną.  
Radny P. Paczesny oznajmił, że jest temu przeciwny, gdyż po rozmowach z mieszkańcami 
działkę można raz jeszcze wrzucić do planu. Czy da się zgrać mieszkańców z wizytą komisji 
w terenie? 
Radna W. Masłyk odpowiedziała, że tak. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem do Pana Mecenasa czy powinno odbyć 
się głosowanie w celu usunięcia działki z planu? 
Mecenas J. Mielnik oznajmił, że nie ma potrzeby głosować nad usunięciem działki jeżeli jest jej 
formalne wycofanie. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oznajmił, że nie padło formalne wycofanie działki 
z planu. 
Pani Wójt I. Warkocka wycofała działkę 155 z planu. 
Radny P. Paczesny oznajmił, że składa wniosek formalny w celu usunięcia działki z planu. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że już to zostało zrobione.  
Radny P. Paczesny wycofał wniosek. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że Radni przystępują do głosowania nad planem 
bez działki nr 155.  

W wyniku głosowania Plan zbywania i obciążania został przyjęty w stosunku /13 za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził 

jednogłośne przyjęcie planu. 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem 
z działalności wójta i wykonania uchwał. 
Sprawozdanie z działalności wójta /stanowiące załącznik nr 18 do protokołu/ przytoczyła Pani 
Wójt I. Warkocka.  
Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 19 do protokołu/ przytoczył Pan 
Sekretarz R. Krawczyk.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdań? 
Radna W. Masłyk poprosiła o przekazanie większej ilości informacji dotyczącej szkoleń dla 
sołtysów. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że może poprosić pracownika zajmującego się projektami 
o przedstawienie szczegółów. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował aby pracownik przyszedł podczas wolnych 
wniosków, po czym przeszedł do następnego punktu porządku obrad i poprosił o zapoznanie ze 
sprawozdaniem Komisji Kultury i Oświaty za okres międzysesyjny.  



Ad. 5 
a)  

Wiceprzewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Radna W. Masłyk poinformowała, że 
niestety zbyt późno dowiedziała się o nieobecności Pana Przewodniczącego komisji, ale postara 
się przekazać wszystkie najważniejsze informacje. Komisja spotkała się trzy razy. Dwa razy 
w gronie własnym na wyjazdowym posiedzeniu objazdowym, na którym odwiedzono remizy. 
Remont w Gogolewku idzie bardzo dobrze. Dużo prac zostało wykonanych. Skupiono się na 
aspektach finansowych i problemach jakie napotykają strażacy. Widać jak sobie strażacy radzą, jak 
starają się gospodarować własnymi środkami. Pochwała należy się OSP, które wyrobiły drewno 
na zimę, opalają świetlicę. W Dębnicy Kaszubskiej Pani Prezes zawnioskowała o przekazanie 
łódki na własność straży, aby nie była tylko w ich użyczeniu. Strażacy czekają na remont remizy. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że jeżeli chodzi o sprzęt to strażakom raczej 
niczego nie brakuje, bardziej problemy personalne są w jednostce.  
Radna W. Masłyk poinformowała, że budynek remizy jest bardzo zniszczony, wygląda to bardzo 
skromnie. Przez wiele lat nie było nadzorowane. Jeżeli chodzi o Motarzyno to prezes OSP 
poinformował, że część nieruchomości nie przynależy do boiska. Chciałby to wyjaśnić, gdyż 
pojawia się problem z ubezpieczeniem, ustawianiem ławek na mecz. Wyjazdów jednostka miała 
bardzo dużo, są mobilni, często wyjeżdżają do akcji. Cały raport jest już dostępny.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do sprawozdania? 
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy OSP w Dębnicy Kaszubskiej chce łódkę wykupić? 
Radna W. Masłyk oznajmiła, że nie. Strażacy chcieliby mieć łódkę na stanie. Chodzi o przekazanie 
sprzętu na własność. 
Pan K. Żukowski zwrócił się z pytaniem czym strażacy motywują przekazanie łódki na stałe? 
Dlaczego łódka nie mogłaby być w użyczeniu, jak to miało miejsce do tej pory? Łódkę tą 
otrzymali w prezencie na 70-lecie swojej działalności. Jednostka ma łódkę w użyczeniu, jest u nich 
na bazie, może z niej korzystać, ale nie jest wskazane aby strażacy mieli taki sprzęt na stanie. Dla 
przykładu strażacy ze Starnic sprzedają wóz strażacki, który przyjechał do nich z Niemiec. Jest on 
ich własnością, jednak o sprzedaży dowiedziano się z wystawionego ogłoszenia. Prawdopodobnie 
strażacy mają jakiś inny samochód na oku, ale bezpieczniej jest gdy sprzęt jest własnością gminy. 
Dębnica Kaszubska i Motarzyno zostanie doposażone w sprzęt. Wiele gmin zazdrości takiego 
projektu, nawet strażacy ze straży państwowej dziwili się, że jednostki otrzymają sprzęt takiej 
jakości. W poprzednich kadencjach doszło do swobody umieszczania masztów na dachu, 
w wyniku czego doszło do wielu nieszczelności i zalewania budynku.  
Radny M. Olech zauważył, że wcześniej wielu strażaków nie jeździło na akcje przez brak szkoleń. 
Czy to zostało nadrobione? 
Pan K. Żukowski oznajmił, że za szkolenia odpowiada Państwowa Straż Pożarna, która ma 
ograniczone miejsca dla osób szkolących się. W Dębnicy Kaszubskiej przeszkolonych jest dużo 
strażaków, ale z różnych przyczyn są strażakami nieczynnymi lub opuścili szeregi straży. 
W Dębnicy Kaszubskiej posiłkują się strażakami z młodzieży. Podstawowym problemem 
w Dębnicy Kaszubskiej jest opuszczenie jednostki przez strażaków. Są pewne procedury na 
zostanie dowódcą i kierowcą. Strażacy mieli żal, że tak mało spośród strażaków pracuje na 
miejscu i jest problem z uczestnictwem w akcjach. Kierowca straży został zatrudniony w ZGK, 
jednak z powodu różnych animozji nie pełni tej funkcji.  
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem ilu strażaków jest w jednostkach KSRG ze szkoleniem 
podstawowym? 
Pan K. Żukowski poinformował, że w samej Dębnicy Kaszubskiej przeszkolonych jest około 
40 osób. Należy pamiętać, że strażacy są ochotnikami. Nie można ich zmusić do uczestnictwa 
w akcji. W Motarzynie było około 30 osób na szkolenie, przebadanych zostało 20. Warunkiem 
uczestnictwa w akcji jest przejście szkolenia i badań lekarskich.  



Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował, aby do tematu wrócić po przedstawieniu 
informacji dotyczących szkoleń sołtysów przez pracownika. 
Kierownik Referatu M. Łomża-Duszny poinformowała, że projekt zakłada cykl szkoleń przez 
sześć dni dla aktywnie działających osób w sołectwie, które zostaną wskazane przez rady sołeckie, 
w tym jedna osoba do 35 roku życia, razem 44 osoby z terenu całej gminy. Szkolenie dotyczy: 
funkcjonowania i wykorzystania funduszu sołeckiego, inicjatyw oddolnych, szansy rozwoju 
i promocji obszarów wiejskich i walorów środowiskowych, podstawy rozwoju społeczno-
gospodarczego, podmiotów ekonomii społecznej aktywizujących obszary wiejskie, roli sołtysa 
i rad sołeckich oraz prawa miejscowego w rozwoju lokalnym, zarządzania projektami. Każde 
szkolenie trwa 8 godzin. Szkolenie będzie przeprowadzone w GOK-u, zapewnione jest 
całodzienne wyżywienie dla uczestników. Wkład własny to praca pracowników, bez wkładu 
finansowego. Koszt projektu wynosi prawie 14 tys. zł. 
Powrócono do tematu straży pożarnych.  
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem skąd wziął się exodus strażaków w Dębicy 
Kaszubskiej? Czy Pani Rączka Prezes OSP jest mieszkanką Dębnicy Kaszubskiej?  
Pan K. Żukowski oznajmił, że nie wie. Exodus miał miejsce przed Jej wyborem. Strażak nie musi 
być mieszkańcem. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem jaki musi być konflikt, że strażacy od tylu lat opuszczają 
szeregi straży? Czy nie znalazł się nikt do tej pory, kto wpłynąłby na tą sytuację? Pani Wójt stoi na 
czele strażaków, tu chodzi o bezpieczeństwo gminy. Mają sprzęt, a nie mogą wyjechać w akcję.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że wójt jest prezesem struktur gminnych. Jednostki są 
samodzielnymi stowarzyszeniami, nikomu nie podlegają. Wpływ jest, ale tylko finansowy. 
Wielokrotnie były organizowane spotkania OSP, prosili o interwencję, ale nie ma na to wpływu, 
może tylko chcieć coś zmienić. Jednostka z Dębnicy Kaszubskiej jako jedyna nie zaprosiła na 
spotkanie zarządu. Każda jednostka to robi, omawiane są wtedy różne sprawy, ale z Dębnicą 
Kaszubską jest problem. Pani Wójt oznajmiła, że w kwestii własności terenów przy boisku Prezes 
OSP Motarzyno twierdzi, że do uzyskania licencji na grę niezbędne są tereny wokół boiska, do 
ustawienia trybun, zapewnia miejsca buforowego, itp. PZPN nie widzi problemu, wyda licencję, 
mimo, że te tereny nie stanowią przedmiotu użyczenia. Jest zgrzyt między sołectwem a klubem 
w tej sprawie. 
Pan K. Żukowski dodał, że klub dostanie licencję na grę.  
Pani Sołtys U. Rączka oznajmiła, że żadnego zgrzytu między sołectwem a klubem nie ma. Zgrzyt 
jest między sołtysem a prezesem.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś miałby jeszcze jakieś pytania 
do sprawdzania? W związku z brakiem zgłoszeń poprosił kolejną komisję o zapoznanie ze 
sprowadzaniem.  

b)  
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu Radna B. Sikora poinformowała, że 

komisja spotkała się dwa razy. 14 maja odbyło się spotkanie komisji z Panią Prezes Zakładu 
Gospodarki Komunalnej oraz księgową zakładu. Wszyscy Radni otrzymali zaproszenie, ale 
spotkanie to odbyło się tylko w gronie komisji. Omówiono kwestię stanu spółki. Rok 2017 
zakończył się ujemnym wynikiem, ponad 700 tys. zł straty, włącznie z 400 tys. zł kary za zerwanie 
umowy. Podjęto próby zmniejszenia zadłużenia, podpisywane są ugody, osoby odcinane są od 
wody. Pojawiła się kwestia wodomierzy, a mianowicie około 4 tys. szt. wodomierzy nie ma 
legalizacji. W związku z tym przy dochodzeniu roszczeń pieniężnych od mieszkańców może być 
problem z udowodnieniem stanu zadłużenia. Mieszkaniec może stwierdzić, że licznik nie ma 
legalizacji, więc źle podaje stan. Kolejnym tematem jest umowa pomiędzy zakładem a firmą SPV, 
należności z tytułu dostaw i kwestie powiązane z przyszłością. Około 200 tys. zł kosztuje wywóz 
odpadów do PGK. Pomysłem na to jest utworzenie linii granulatu. ZGK dąży do utrzymania 
ciągłości finansowej. Bardzo umiejętnie postępuje się prowadząc spółkę, znacznie lepiej niż 
poprzednicy. Jednak nie ma planu długoletniego, na razie jest to gaszenie pożaru, a na horyzoncie 



widać już kolejny – modernizację oczyszczalni ścieków. Na razie da się bez tego funkcjonować, 
ale należy mieć świadomość, że modernizację trzeba będzie przeprowadzić.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że wnioski zostaną przygotowane, w przyszłym 
miesiącu podczas komisji wspólnych poprosi się o przekazanie informacji dotyczących spółki. 
Gdyby Pani Przewodnicząca Komisji miała jakieś pytania to także zostaną ujęte. 
Pani Prezes A. Kurzawa-Gerczak oznajmiła, że znalazła się na sesji ze względu na sieć 
w Jamrzynie. Przeprowadzono badania i okazało się, że 80% wody ucieka z tego ujęcia. Niestety 
nie ma projektów jak ta linia przebiega, są tylko poglądowe mapy. Sieć ma około 4,1 km, została 
zainstalowana przed wojną. Jest już na tyle stara, że nie spełnia swojego zadania, dlatego 
planowana jest wymiana, na razie na odcinku 2 km. Przyszła prosić o zmianę celu dokładki 
z budżetu gminy, zamiast nakładek radiowych na liczniki zakład chciałby wymienić 2 km sieci.  
Radny W. Nierychlewski zwrócił się z pytaniem czy te 2 km są pewne? Czy po wymianie nie 
okaże się, że problem pójdzie dalej? 
Pani Prezes A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że pewności nie ma, ale siecią trzeba się zająć. 
Poinformowała, że zmieniły się stawki opłat za wodę w następujący sposób: PG1 woda: było 
3,12 zł, będzie 3,35 zł. Woda: było 3,84 zł, będzie 3,86 zł. ścieki: było 5,57 zł, będzie 6,43 zł, było 
7,10 zł, będzie 7,32 zł.  
Skarbnik M. Malinowski dodał, że do przedstawionych stawek należy dodać dopłatę ze strony 
gminy. Tyle mieszkaniec nie będzie płacił, koszty podwyżki będą wynosić około 3%. 
Pani Prezes A. Kurzawa-Gerczak poinformowała, że gmina dokłada 65 gr do ścieków i 13 gr do 
wody.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że realnie mieszkaniec zapłaci o 3% więcej.  
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że sesja to nie czas na omawianie stawek za wodę, 
należy zająć się tym tematem na komisach wspólnych, gdy będą wszystkie dane znane, po czym 
zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku 
z brakiem pytań przeszedł do sprawozdania kolejnej komisji.  

c)  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej M. Olech poinformował, że komisja spotkała się dwa 

razy w celu złożonej skargi, jednakże pismo zostało wycofane, gdyż nie sporządziła go Pani, 
która rzekomo się pod nim podpisała. Następne spotkanie miało miejsce na komisach 
wspólnych.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania do komisji? 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy komisja nie spotkała się dwa 
razy w celu rozpatrzenia skargi i dodatkowo na komisjach wspólnych? 
Radny M. Olech potwierdził, przeprosił, że umknęło mu jedno spotkanie.  
Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad. 6 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że Radni znajdują się w punkcie 

„interpelacje radnych”, po czym zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 
złożyć interpelację? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 

Ad. 7 
Przewodniczący Rady K. Badowski otworzył dyskusję przy punkcie wolne wnioski, 

zapytania i informacje.  
Radny W. Leśniewski zwrócił się z pytaniem jak wygląda sprawa budowy parkingu przy urzędzie 
gminy? 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że projekt jest gotowy, jednak był on sporządzony ze względu 
na projekt Urzędu Marszałkowskiego dotyczący dofinansowania podobnych przedsięwzięć. 



Okazało się, że planowane zagospodarowanie nie wpisuje się w wytyczne projektu, a koszt jego 
realizacji wyniósłby 300 tys. zł. Urząd własnym sumptem spróbuje coś zrobić. 
Radny W. Leśniewski zwrócił się z pytaniem czy można jakoś wpłynąć na właściciela drewnianej 
budki koło kwiaciarni? Zagrodził swój teren kamieniami, nikt już tam nie stawia samochodu. 
Dodatkowo jego obiekt stoi pusty i straszy ludzi. Oznajmił, że pyta się o to, gdyż mieszkańcy są 
ciekawi. 
/Radna Monika Gardzielewska opuściła posiedzenie/. 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że „reżim” w ustalaniu dopuszczalnej zabudowy ma się na 
podstawie planu zagospodarowania przestrzennego. W nim można zapisać jaki kolor dachu ma 
być położony, o jakim nachyleniu itp. Aby móc mieć wpływ na to, należałoby przystąpić do 
sporządzenia miejscowego planu. Drugim sposobem jest wyznaczenie obszarów rewitalizacji 
i prawa pierwokupu. 
Radny W. Leśniewski wrócił do rozmów o Borzęcinku, oznajmił, że jest wstrząśnięty tym, że przy 
każdych opadach deszczu nieruchomość jest zalewana. Ma podobnie na ul. Zajęczej. Może należy 
podesłać kogoś do naprawy? 
/Radna Renata Rejkowicz opuściła posiedzenie/. 
Pan K. Żukowski przypomniał, że była mowa o zbiorniku retencyjnym, ale w nim nie gromadzi 
się woda. Wszystko to co w nim się znajduje zostaje wchłonięte. Przepust został naprawiony przy 
okazji remontu drogi powiatowej.  
Mieszkanka oznajmiła, że przepust został zakopany. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że będzie w tej sprawie komisja 
wyjazdowa i zostanie to sprawdzone. Poinformował również, że droga gminna w Motarzynie 
koło starego PGR-u jest dziurawa i należałoby ją załatać. Droga prowadząca na pola między 
Motarzynem a Niepoględziem jest nieprzejezdna, leżą na niej drzewa. Wiceprzewodniczący 
poprosił o jej udrożnienie. 
Radna I. Kiernicka poinformowała, że w Grabinie właściciel drogi planuje zagrodzić cały teren 
i tym samym odciąć drogę dla mieszkańców. Czy Pani Wójt coś o tym wiadomo? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że nic o tym nie wie. 
Radna I. Kiernicka poinformowała, że w drodze tzw. „betonce” jest duża dziura. Zlokalizowana 
jest od skrętu z drogi głównej do Grabina.  
Radna W. Masłyk zwróciła się z pytaniem kiedy nastąpi kontynuacja chodnika w miejscowości 
Borzęcino? Kiedy zostaną postawione nowe tablice informacyjne? Czy jakiś termin spotkania ze 
strażakami został już ustalony? 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że chodnik będzie kontynuowany w tym roku. Tablice zostaną 
ustawione w miarę możliwości. 
Radny W. Nierychlewski poinformował, że na ul. Strażackiej jest zepsuty próg zwalniający. 
Należałoby doprowadzić go do porządku.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że temat ten jest znany, zostanie to wykonane jeszcze w tym 
tygodniu. 
Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem jak sprawa ma się z oświetleniem w Starnicach? 
Oświetlenie nie było zapisane w budżecie, byłą tylko dżentelmeńska umowa. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że negocjacje na oświetleniu wyszły bardzo korzystnie. 
Energa oświetlenie jest gotowa zrobić całą ulice ks. Antoniego Kani. Nastąpiłaby wymiana 
samych opraw oświetleniowych, słupy by pozostały. Jeżeli dojdzie do tej wymiany, to nie zostaną 
zrobione Starnice. W Starnicach był pracownik, jest możliwość zamontowania lamp aby 
oświetlały w górę i to powinno być zrobione, plac przy świetlicy zostanie oświetlony. Nie będzie 
wykonane dojście do świetlicy, ta część musi zostać odłożona w czasie. 
Radna B. Sikora oznajmiła, że mowa rozpatrzeniu możliwości była w grudniu. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że lampy nie będą parkowe, ale powstanie jedna na 
remizie, nie z pojedynczym ramieniem tylko z rozgałęzieniem, aby można była zamontować nie 
jedną lampę. 



Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy można być w kontakcie z Panem Botwinionkiem, 
aby na bieżąco był z ustaleniami? Na lampy sołectwo wydało 10 tys. zł. Nie należy teraz odbierać 
im lamp i pozostawić z niczym. 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że Pan Sołtys jest z Nią w kontakcie, ostatnio odbyło się 
spotkanie w tej sprawie i o wszystkim został poinformowany.  
Pani Sołtys U. Rączka zwróciła się z pytaniem na kiedy planowany jest remont izby 
w Motarzynie? Kiedy Środowiskowy Dom Samopomocy ruszy i kiedy zostanie wyremontowana 
droga na odcinku Motarzyno-Budowo? Na odcinku ok 100m w ogóle nie da się nią przejechać. 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że remont Izby Regionalnej będzie dofinansowany. Gmina 
czeka na podpisanie umowy. Realizacja możne nastąpić w grudniu. Jeżeli chodzi o Środowiskowy 
Dom Samopomocy to wniosek wyszedł z akceptacją. Czekamy na podpis Ministra Finansów. 
Obiekt miałby ruszyć już od 1 grudnia tego roku. Natomiast jeżeli chodzi o drogę 210 
województwo dostało dodatkowe środki na remont drogi, która ma być frezowana a na niej ma 
się znaleźć nowa nalewka.  
Pani Sołtys U. Rączka poinformowała, że instalacja burzowa w stronę Gałąźni prawdopodobnie 
jest zapchana. Po deszczach robią się duże rozlewiska wody na całej drodze. Kiedyś te studzienki 
odbierały wodę, teraz się to zmieniło.  
Pan K. Żukowski poinformował, że ZGK postara się to przeczyścić najszybciej jak to będzie 
możliwe.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma 
jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem pytań oznajmił, że do biura rady wpłynęło pismo 
dotyczące uszkodzonych drzew przy drodze powiatowej prowadzącej na Podwilczyn. 
Radna B. Sikora oznajmiała, że chciałaby zatrzymać się przy tym temacie. Ta sytuacja powtórzyła 
się już po raz trzeci od roku 2016. W sposób barbarzyński potraktowano w ten sposób drzewa. 
Nie jest rzeczą oczywistą, że coś trzeba zrobić, ale można to zrobić w zupełnie inny sposób 
z zachowaniem dbałości o przyrodę. Gmina ze swej strony może wydać decyzję naliczającą karę. 
Ta kara może zostać odsunięta w czasie do 5 lat. Gdyby drzewa przeżyły nie trzeba jej 
egzekwować. Należy obrać jedną ścieżkę, albo jesteśmy królestwem natury i zieloną gminą, albo 
pozwalamy na kolejną dewastację drzew. Można przycinać korony drzew, można wycinać krzaki 
zarastające przy drodze, ale należy robić to z głową, dla bezpieczeństwa ludzi. Tak osłabione 
drzewo ma naruszoną podstawę. Nie jest powiedziane, że spadnie za tydzień lub dwa. Może 
potrwać to dłużej, lub też w ogóle, ale ryzyko istnieje.  
Radny W. Leśniewski poinformował, że czasami uczęszcza tą drogą i wie, że jest bardzo wąska. 
Samochód osobowy chcąc minąć się z większym samochodem, autobusem lub ciężarówką musi 
zjechać na pobocze, lusterkiem prawie dotykając drzew. Według Niego powinno się je wyciąć  
Radna B. Sikora poinformowała, że badania wskazują na to, iż wypadkowość na drogach 
z drzewami jest podobna co do tej na drogach bez drzew.  
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że gminie nie jest obojętne jest traktowane są drzewa. 
Pracownicy biorą udział w szkoleniu, uczą się zmian w przepisach itp.  
Radna B. Sikora oznajmiła, że gmina ma instrumenty do nałożenia bata na powiat. Może w ten 
sposób mieliby przestrogę na pozostałych inwestycjach.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że urząd będzie obserwował co dzieje się z tymi drzewami. 
Można to robić bez wydawania decyzji. Gdyby działo się z nimi coś niedobrego, wtedy zostanie 
podjęta interwencja.  
Przewodniczący Rady K. Badowski przypomniał, że drzewa przy inwestycji w Gogolewie także 
były uszkodzone, a dały radę przetrwać, po dwóch latach odbiły i rosną dalej. Może z tymi będzie 
tak samo.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki przypomniał, że odbyła się dyskusja o działce 
w Borzęcinku, bo jest zagospodarowanie i pomysł. Są miejsca gdzie można sadzić drzewa.  
Radny P. Paczesny poinformował, że ważne jest to, że jeżeli jest projekt wykonywany, to aby za 
tym szła wycinka drzew, aby nie musiano robić tego później.  



Radny W. Leśniewski oznajmił, że należałoby określić jakie drzewa można sadzić, aby miały mały 
pień, żadne dęby, aby nie rozsadzały asfaltu. Według Radnego należy sadzić małe drzewka, aby  
w razie wypadku się złamały, nie miażdżąc auta, czyli takie do 30 cm w obwodzie pnia.  
Pani Prezes A. Kurzawa-Gerczak zwróciła się z pytaniem czy jest zgoda na zmianę celu dokładki, 
aby z nakładek na licznik przenieść je na wymianę rury? 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy jest potrzeba głosowania w tej 
sprawie? Czy Pani Prezes musi pytać się o zgodę Radnych? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że nie ma takiej potrzeby, ale wolą Radnych było 
dołożenie do funkcjonowania spółki z przeznaczeniem na nakładki radiowe na wodomierze, stąd 
też, w celach informacyjnych, Pani Prezes chciałaby zmienić przeznaczenie wydatkowania 
środków. Nie było powiedziane na co konkretnie idą pieniądze przekazane dla ZGK. Prośba 
o zmianę celu przeznaczenia jest motywowana tym, aby Radni wiedzieli na co idą gminne 
pieniądze.  
Radni wyrazili zgodę na zmianę celu przeznaczenia środków finansowych przekazanych do 
Zakładu Gospodarki Komunalnej z nakładek radiowych montowanych na wodomierzach na 
wymianę odcina sieci kanalizacji. 

Odpowiedzi na wnioski i pytania zostały udzielone w trakcie sesji, bezpośrednio po ich złożeniu, 
na pozostałe zostanie udzielona odpowiedź pisemna. 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 13:19 zamknął sesję Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska po wyczerpaniu porządku obrad. 
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